
 
 
 
 
 
 
 
 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer 

Folketingets Udvalg for Landdistrikter og Øer har d. 22. juni 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 116 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske udvalget. 

Spørgsmål nr. 116: 

”Ministeren bedes kommentere på henvendelsen af 20/6-16 fra Avernakø Beboerfor-

ening fsva. bemærkningerne om rabat på godshåndtering samt henvendelsen fra be-

boerforeningen til ministeriet om mulig evaluering af lov om rabat godshåndtering på 

småøerne, jf. ULØ alm. del – bilag 116. 

Hvad er herunder ministerens kommentarer til beboerforeningens bemærkninger om, 

at mange af Avernakøs små erhvervsdrivende ingen glæde har af ordningen om rabat 

på godstransport.”  

Svar: 

Det er mit indtryk, at ordningen om nedsættelse af færgetakster for godstransport til 

og fra øer generelt fungerer godt og i overensstemmelse med intentionerne. 

 

Jeg er dog bekendt med, at ordningen på godsområdet har givet nogle udfordringer i 

forhold til biler registreret på gule plader og på papegøjeplader.   

 

På baggrund af de praktiske erfaringer med ordningen, som det bl.a. er kommet til 

udtryk i kommunernes opfølgningsredegørelser for 2015, vil Social- og Indenrigsmini-

steriet overveje justeringer af bekendtgørelsen om nedsættelse af færgetakster for 

godstransport til og fra øer. 

 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af ULØ spørgsmål 110 (alm. del). 

 

Fsva. busser kan det oplyses, at de vil blive omfattet af ordningen om nedsættelse af 

færgetakster i skuldersæsonerne for biler, passagerer m.v. til og fra visse øer. Denne 

ordning træder i kraft efter sommerferien.  
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